幼稚教育學程
The Program of Kindergarten Teacher Education

1、 必修科目Required Courses

891001
幼兒文學
２
必
吳淑琴

本課程旨在使學生了解幼兒文學的內容，培養其鑑賞的能力並啟發從事創作的興趣。教授內容包括：幼兒文學發展史及形式，圖書形式、韻文形式、散文形式、戲劇形式等之幼兒文學與欣賞、幼兒讀物的選擇、幼兒文學的習作及教學等。
891001
Literature for Young Children
２
R
 Shu-Chin Wu

A survey of modern and traditional literature for children including authors and illustrators;guidance in use of children's literature in relation to developmental interests needs and skills of children. Emphasis is on evaluating materials, reviewing sources, and developing discrimination in choosing children's literature.

891002
幼兒體能與遊戲
２
必
許月貴

本課程旨在探討運動遊戲對幼兒發展的重要性及其功能。課程內容包含：幼兒運動機能及運動能力的發展，幼兒身體動作的要點和指導方法及幼兒體能活動的計劃。
891002
Physical Fitness and Play for
２
Ｒ
Sueh-Kuei Hsu

Young Children
This course explores the significance and contribution of movement play to child development. The development of movement function and ability, factors regarding physical movement, and plans and instructions of fitness activities are included.

891003
幼兒自然科學與數概念
２
必
馬祖琳

本課程旨在探討與幼兒生活相關之數學和科學學習活動，經由發展特質及學習理論的介及實務活動設計的經驗，使學生習得促進及增強幼兒主動學習之專業技能。

891003
 Mathematics and Science for
２
Ｒ
 Tzu-Lin Ma


Young Children

This course will offer a systematic instruction of mathematical and scientific concepts for young children with includes theory as well as practical application through investigativeactivities to reinforce and enrich the child's naturalistic learning.

891004
幼兒發展與保育
２
必
鍾鳳嬌

本課程旨在使學生學習有關兒童發展基本知識，其內容包含：生理發展、智力發展、情緒發展、語言發展、人格發展、社會發展、創造力發展及支持兒童適性發展的環境。
891004
Child Development and Care
２
Ｒ

A study of the child from birth to eight years of age  including current theories of child development in relation to physical, psychological, and sociological growth and maturation. Emphasis is on the oncept of the whole child and how adults can provide a supportive environment for positive interactions with children.

891005
特殊幼兒教育
３
必
徐庭蘭

本課程旨在探討各類特殊幼兒之身心特徵及其保育方法與親職教育。內容包含智障、感覺統合失調、生理殘障、過動、自閉、資優幼兒之生長與發育問題、照護方法及其家庭、社會適應的輔導。

891005
Young Children with Special
３
Ｒ
Ting-Lan Hsu


Needs

Study understanding of the physical, social, intellectual,and emotional problems of children with special needws in a dapting to societyor in learning, and theories of prevention and therapy institutional, home, or out-patient settings

891006
幼教人員專業倫理
２
必
吳淑琴
本課程旨在探討幼兒保育專業的倫理守則及保育專業人員的人格特質。內容包含保育專業意義、專業知能、專業的品德修養、心理衛生與態度、道德教育及專業組織。
891006
Professional Ethics in
２
Ｒ
 Shu-Chin Wu


Kindergarten

Basic course for students to examine legal rights and responsibilities of child care. Areas covered: due process, negligence and liability, contract rights, tenure laws, child discipline and other child care topics.

891007
幼稚教育概論
２
必
吳淑琴

本課程旨在探討幼兒教育、保育的意義、實施及方法。內容包含幼兒教保理論、沿革、制度、現況、課程、法令、行政等。

891007
Introduction to Early Childhood
２
Ｒ


Education

Introduction to the history of early childhood education,developmental and learning theory,types of programs, behavior modification, creating the learning enviornment, the role of theparent and teacher, and current issues in the field of early childhood education 

891008
幼兒行為觀察
２
必
許月貴

本課程旨在藉由細膩的觀察及詳實的記錄，以瞭解幼兒的興趣、能力、社會關係、語言發展，以及尋求幼兒問題行為的癥結，幫助教學活動的進行。其內容包含：幼兒行為觀察的意義及重要性、習作幼兒行為觀察記錄、幼兒行為觀察記錄表的製訂、幼兒行為分析及進行觀察前應作之準備及應注意事項。
891008
Observation of Child Behavior
２
Ｒ

An examination of methods of observing and recording the development of young children in an early childhood classroom setting, including specimen records, time sampling, event sampling, anecdotal records, diary records, frequency counts and check lists.
891009
幼稚園行政
２
必
鍾鳳嬌

本課程旨在使學生了解學前教保機構的行政運作。內容包含行政的意義、總務、人事、教學、環境、一般行政及教保人員的權利及義務。

891009
Administration of Kindergarten
２
R

The purpose of this course is to understand the administration of the preschool and nursery school.

891010
幼兒行為輔導
２
必
吳淑琴

本課程旨在探討各項常見的兒童偏差行為之原因，預防方法與輔導策略。課程內容包含缺乏安全感、不成熟、不良習慣、學習問題及反社會等偏差行為。課程介紹強調正向的管教方法和兒童自我控制能力的培養。
89010 Guiding the Behavior of Children
２
R
This course explores reasons, prevention , and positive behavior management techniques of children's inappropriate behaviors. Issues regarding fear, anxiety, low self-esteem, hyperactivity, autism, over-depenfent, smoking, drugs, violence, stealing, lying, and learning problems are included. Positive aspects of discipline and development of self-control in children are stressed.
891011
幼稚園教材教法(一)
２
必
鍾鳳嬌

本課程的主要目的在藉由活動設計及試教使學生獲得幼教的各種教學方法與教學技術。內容包含：教材教法實習的意義、目的、方法與注意事項、活動設計、教案編寫、教學結果之評量及改進。

891011
 Teaching Methods in
２
Ｒ


Kindergarten (I)

Design and preparation of a varity of instructional materials for teaching. The emphasis of this course is on the development to positive and constructive techniques for students as early childhood teachers.

891012
幼稚園教材教法(二)
２
必
鍾鳳嬌

本課程的主要目的在藉由活動設計及試教使學生獲得幼教的各種教學方法與教學技術。內容包含：教材教法實習的意義、目的、方法與注意事項、活動設計、教案編寫、教學結果之評量及改進。
891012
Teaching Methods in
２
Ｒ


Kindergarten (II)

Design and preparation of a varity of instructional materials for teaching. The emphasis of this course is on the development to positive and constructive techniques for students as early childhood teachers.

891013
幼稚園教育實習(一)
２
必
鍾鳳嬌

本課程旨在藉由實際參觀及訪問，使學生瞭解和認識各類型之幼兒保育相關機構的服務性質、對象和工作內容。

891013
Kindergarten Practicum(I)
２
Ｒ

Students will visit and evaluate different types of programs available for young children to exposure to actual on-the-job experiences.

891014
幼稚園教育實習(二)
２
必
鍾鳳嬌

本課程旨在藉由實際參觀及訪問，使學生瞭解和認識各類型之幼兒保育相關機構的服務性質、對象和工作內容。

891014
kindergartenPracticum (II) 
２
Ｒ

Students will visit and evaluate different types of programs available for young children to Exposure to actual on-the-job experiences.
二、選修科目Elective Courses

891015
幼兒語言表達
２
選
許月貴
本課程旨在介紹全語言和讀寫萌發的哲學觀及其在幼兒語文課程之應用。內容主要包括：口頭語言與書寫文字的關係，統整性全語言活動在幼稚園之應用，以及提供原則與建議給願意鼓勵幼兒進行語文創作的老師與家長。
891015
Speech and Language of Young 
２
Ｓ


Children

The purpose of this course is to introduce the perspecties of whole language and emergent literacy. The contents  include : the relationship between oral and literary development ,integration of language art activities in kindergarten utilizing whole language approach ,and guidelines and suggestions for teachers and parents who wish to encourage young children to read and write in the right way. 

891016
幼兒餐點與營養
２
選
蔡惠玲

本課程旨在探討幼兒營養需要與飲食特點、幼兒健康餐點的設計、製作及其營養素的分析。內容包含食譜設計原理、營養分析原理、食物種類、來源、選購、製作、加工與儲存的方法。
891016
Child Nutrition and Food
２
Ｓ
Huei-Ling Tsai


Prepration
This course is to introduce the essential nutrients and their function for ahealthy child, evaluating menus and snacks for necessary food requirements　for the growing child, understanding the value of nutrition education for　children. Promoting good nutritional practices in an early childhood center　is emphasized.

891017
幼兒社會學
２
選

本科目的探討範圍包括教育社會學理論的三個主要發展階段，包括鉅觀的社會學、微觀的社會學與折衷質與量的觀點之新教育社會學等。本課程並要探討許多重要的教育議題，例如：教育機會圴等、教科書中的意識型態、多元文化的教育、教師專業發展、師生關係、學生次級文化.......等。
891017
Sociology of Young Children
２
Ｓ

This course contains three main developmental stages of theories such as the macro-sociology, the micro-sociology and new sociology of education. Several critical education issues, e.g., equality of education, ideology in textbooks,

891018
幼兒藝術
２
選
徐庭蘭

本課程旨在探討教保活動中的藝術性活動，期使學生對教保活動中的藝術活動有初步的了解，並培養其設計和實施藝術性教保活動的能力。內容包括：藝術活動與幼兒的發展、音樂活動、幼兒文學( 說故事 )、繪畫、創作活動、戲劇活動、藝術活動的設計與實施。

891018
Art for Young Children
２
S

The purpose of this course is to help students to understand the basic theory of art activities in child care and education, and to design art activities for young  children. The mainsubjects include the following: Art activities and young children's development、Music activities、Young children's literature (storytelling), Painting and creative activities, Dramatic activities, Designing and practicing art activities for young children.

891019
幼兒音樂與律動
２
選
許月貴

本課程旨在探討幼兒時期音樂與律動經驗的教育性以及其對全人發展的重要性，透過相關理論與實務課程的分享，使學生瞭解到教師的角色，而能進一步為幼兒設計適性，有意義、愉快的音樂與律動活動。
891019
Music and Movement for Young
２
Ｓ


Children

This course investigates the educational and potential value of early childhood music and movement experience and their importance to develop the whole child. Through theory discussion and practical consideration as planning and scheduling lessons, students are encouraged to understand the role of teacher  and to plan appropriate, meaningful, and  enjoyable musicand movement activities for young children.

891020
幼稚園課程設計
２
選
馬祖琳

本課程旨在培養學生課程設計的能力，以便日後勝任幼教的教學工作。其主要的內容包含課程設計的基本概念、課程設計與教學活動、課程設計的理論取向幼兒教育課程之內容與組織、課程設計的模式及幼兒教育單元活動示例。
891020
Kindergarten Curriculum Design
２
Ｓ

An analysis of curriculum development and its implications for growth trends during theformative years of the young child. Special attention will be given to principles of curriculum development, instructional design, content areas, instructional techniques, and evaluation procedures.
891021
幼兒學習環境設計
２
選

本課程旨在探討與幼兒生活環境有關之各類影響因素及設計、佈置與評估的原理原則。內容包含學習環境、活動空間、生活環境、無障礙環境的設計與佈置。

891021
Learning Environment Design
２
Ｓ


for Young Children

Study of components of a quality child care center and preschool environment for youngchildren meeting individual differences.

891022
幼兒教具設計與應用
２
選

本課程旨在介紹教保活動中的教具及其設計運用的方法，期培養學生製作與運用教具於教保活動中的能力。內容包括：教具與教保活動、促進感覺--運動發展的教具、促進知覺--運動發展的教具、促進語言--概念發展的教具、教具製作與應用。

891022
Designing Instructional Media
２
Ｓ

for Young Children

The objective of this course is designed to introduce the related knowledge of the theory and practice of instructional media for child care and education. The main subjects are summarized follows: Instructional media and child care activity; the instructional media to advance young children's sensorimotor perceptual-motor, language, cognitive development,and designing instructional media and practice.
891023
親職教育
２
選
許月貴

本課程旨在介紹下列相關概念：兒童發展理論與親職教育；家庭動力分析；個人人格之形成與親職教育；父母親的角色；父母親之教養態度；親子溝通；以及現代親職教育之定位、意義與實際之運用。本課程對於單親家庭的問題及失親兒童的輔導亦進行探討。

891023
Parenting Education
２
Ｓ

The purpose of this course is to introduce students to the basic concepts of parenting education. Emphasis is on goals and activities for parsent education, parent participation in individualized educational program, measuring effective of parent education. The trends and directions are also mentioned.

891024
教學媒體
２
選
羅希哲

本課程是為培養未來幼稚園教師之媒體製作能力而設計，修課期為一學期，其內容如下：
1、教學媒體與學習效果之分析。
2、教學媒體之製作。
3、各種教學媒體之應用與改進。

891024
Teaching Media
２
S
Z.M.Chang

This course is developloped to introduce the issues of planning,producing, and using instructional media. This two-hour-credit course facilitates students abilities to improve instructional media. The following contents are discussed. 

1、The analyses of instructional media and learning strategies.

2、The produce of instructional media.

3、The application and improvement of instructional media for Kindergarten

students

891024
教學媒體
２
選
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